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Protokół Nr XXXVI/2022 

z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 25 marca 2022 r. 

 

Zapis XXXVI Sesji Rady Gminy Stegna:  

 
https://transmisjaobrad.info/videos/6374/xxxvi-sesja-rady-gminy-stegna 

 

czas rozpoczęcia sesji: 07:30                                                              czas zakończenia: 08:02 

 

XXXVI Sesję Rady Gminy Stegna zwołaną na wniosek Wójta Gminy Stegna na dzień  

25 marca 2022 r. na godz. 07: 30 z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

(tryb zdalny) otworzył Przewodniczący Rady Gminy Stegna Pan Mariusz Ogrodowski. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że posiedzenie obrad XXXVI 

Sesji Rady Gminy Stegna jest nagrywane i transmitowane a Administratorem danych jest 

Gmina Stegna. 

Klauzula informacyjna znajduje się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy 

w Stegnie. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski przywitał uczestniczących w Sesji: Zastępcę 

Wójta Gminy Stegna Pana Tomasza Gajewskiego, Skarbnik Gminy Dorotę Witkowską, 

Sekretarz mecenasa Roberta Dargiewicza, Radnych uczestniczących w sesji oraz wszystkich 

oglądających obrady Sesji Rady Gminy Stegna. 

 

Ad. Pkt. Nr 2.    Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski na podstawie głosowego potwierdzenia 

obecności stwierdził, iż na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych - sesja jest 

prawomocna do podejmowania uchwał - załącznik nr 1 (nieobecni: Radny Grzegorz Borowiec, 

Radna Małgorzata Mechlińska). 

 

Ad. Pkt. Nr 3.   Zatwierdzenie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są pytania lub uwagi do 

przedłożonego porządku obrad. Czy wnioskujący ma jakieś wnioski dotyczące zmiany 

dzisiejszego porządku obrad. 

 

Nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 4.1.   projekt uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Radny Maciej Makowski wie, że w niektórych szkołach jest teraz bardzo duże obciążenie, 

jeżeli chodzi o nowych uczniów i zastanawia się nad tym czy wszystkie koszty, te, które tutaj 

są określone, jako zwolnienia będą regulowane przez gminę. Ma na myśli koszty, które przede 

wszystkim są realizowane na rzecz podmiotów wykonujących usługi na przykład przewozu czy 

też zapewniają posiłki, choćby sam wkład. Chodzi o to czy to nie obciąży budżetu samych 

placówek. Czy to może GOPS będzie jakoś regulował, czy to jest określone. 

 

https://transmisjaobrad.info/videos/6374/xxxvi-sesja-rady-gminy-stegna
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Zastępca Wójta Tomasz Gajewski na chwilę obecną spec ustawa, która została wprowadzona 

nie reguluje wszystkich kwestii, tego zakresu, który będzie możliwy do zrealizowania przez 

gminy. Jest to okres dwóch miesięcy, od 24 lutego do końca kwietnia. Osobom, które zostały 

zarejestrowane w systemie przysługuje możliwość złożenia wniosku o zasiłek tzw. 300+  

z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, jak również posiadający numer PESEL od soboty 

będą mogły składać wnioski do ZUS na 500+. Do tego czasu uchwała będzie obowiązywać  

i wszystkie te kwestie będziemy pokrywać ze środków budżetu.  

 

Radny Maciej Makowski czy szkoły będą musiały chociażby wydatki na posiłki 

gospodarować ze swoich budżetów. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski tak jak powiedziałem wszystko będzie opłacane z budżetu 

gminnego, szkoły gospodarują na podstawie budżetu gminnego. 

 

Radny Maciej Makowski rozumie, tylko w ramach swojego budżetu muszą gospodarować też 

organizując inne działania. Zadałem pytanie czy to GOPS może będzie realizował, czy są jakieś 

inne rozwiązania przyjęte. Rozumie, że nie i to jest odpowiedź.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zwracając się do Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Stegnie poprosił o wskazanie, jakiego rodzaju pomoc jest realizowana. 

 

Kierownik GOPS Joanna Ostrowska osoby, które będą posiadały numer PESEL będą mogły 

złożyć wnioski o dofinansowanie obiadów, posiłków w szkole przez GOPS i w 100% będzie 

to dotowane z budżetu państwa. Gmina nie będzie ponosiła tego wydatku po uzyskaniu przez 

osobę nr PESEL i złożeniu wniosku. Taką możliwość ustawodawca przewidział przez dwa 

następne miesiące. Następnie osoby te będą miały możliwość złożenia wniosków na 500+  

i zasiłku rodzinne i z tych świadczeń będą pokrywały posiłki w szkołach. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy Wójt uczestnicząc w naradach  

z Wojewodą posiada jakieś informacje czy po zakończeniu obowiązywania przedłożonej 

uchwały będzie ją procedować na nowa, czy przygotowywana jest jakaś kolejna spec ustawa, 

jakie są prognozy na dalsze dni, bo wiemy, że pobyt naszych sąsiadów nie skończy się w tym 

terminie. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski tak jak już wspomniał, ten projekt uchwały reguluje okres 

dwóch miesięcy, do 30 kwietnia, z uwagi na to, że te osoby są dopiero do naszego systemu 

włączane. Bez numeru PESEL nie mogą skorzystać z żadnej pomocy wyszczególnionej w 

specustawie. Przez ten okres uregulujemy to prawnie. Na chwilę obecną na naszym terenie 

przebywa około pół tysiąca osób, z czego w placówkach oświatowych na chwilę obecną mamy 

62 uczniów. Pozostawienie ich bez pomocy, bez wyżywienia jest trochę nie na miejscu.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski jak najbardziej to rozumiemy, każdy z nas wie, 

że trzeba tym ludziom pomóc. Chodziło o fakt, że ten okres do kwietnia bardzo szybko minie. 

Rozumie w tym okresie uzyskają nr PESEL i prawa do wszelkich świadczeń. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski na chwilę obecną specustawa upoważnia te osoby do 

podjęcia pracy z chwilą uzyskania nr PESEL. Ich pobyt jest zalegalizowany na osiemnaście 

miesięcy. Dalsze koszty będą już przez nich pokrywane czy z uzyskanych zasiłków czy ze 

środków zarobkowych.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jeszcze pytania do niniejszego 

projektu uchwały. 
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Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy, wyczytując Radnych kolejno z listy i prosząc 

o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 2. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/326/2022 

w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 4.2.   projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli rozwiązania umowy 

partnerskiej z miastem Jantarny w Rosji (Obwód Kaliningradzki) 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

Radny Maciej Makowski zastanawiał się nad tym, czy mamy inne jeszcze relacje ze stroną 

rosyjską. W ubiegłym roku w lutym głosowaliśmy nad uchwałą w sprawie przystąpienia do 

Stowarzyszenia Gmin Rzeczypospolitej Polskiej Euroregion Bałtyk. Zapytał, jaki jest status tej 

relacji. Z tego, co pamięta i co zweryfikował argumentowane to było tym, że spodziewamy się 

uzyskać właśnie ze strony rosyjskiej wsparcie finansowe dla pewnych projektów, między 

innymi dla Stegny na rzecz budowy hali. Czy mamy wiedzę czy to stowarzyszenie rozwiązało 

umowę ze stroną rosyjską, jakie możemy mieć z tego tytułu korzyści i czy przewidujemy 

rozwiązanie tej umowy.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski na poprzedniej sesji Zastępca Wójta już 

informował, że Sejmik Województwa Pomorskiego rozwiązał współpracę dotyczącą 

Euroregionu Bałtyk 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski Stowarzyszenie Euroregion Bałtyk jest to związek krajów 

nadbałtyckich, w tym między innymi Rosja. Te wszystkie programy w chwili obecnej nie są 

możliwe do realizacji. Zadania, o których wspominał na ostatniej sesji typu wymiana 

wodociągu, budowa kolektora, gdzie Centralny Wodociąg Żuławski był na liście referencyjnej 

poprzez Urząd Marszałkowski, nie będzie realizowany. Projekt hali, który ostatnio 

próbowaliśmy przez Stowarzyszenie nawiązać współpracę z Gminą Gusiew też praktycznie jest 

nie do wykonania w obecnej sytuacji. Gmina Stegna nie występuje z Euroregionu Bałtyk gdyż 

on zrzesza poszczególne kraje nadbałtyckie i tutaj są też inne programy. Była to kwestia 

współpracy z Obwodem rosyjskim, były tam inne środki w ramach Programu Polska-Rosja. 

Program ten praktycznie już nie istnieje i nie zakłada, aby on w najbliższym czasie się odrodził. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jeszcze pytania bądź uwagi. 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia woli rozwiązania umowy partnerskiej z miastem Jantarny w Rosji 

(Obwód Kaliningradzki), wyczytując Radnych kolejno z listy i prosząc o oddanie głosu. 
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Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 3. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/327/2022 

w sprawie wyrażenia woli rozwiązania umowy partnerskiej z miastem Jantarny 

w Rosji (Obwód Kaliningradzki) 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 4.3.   projekt uchwały w sprawie przekazania według właściwości petycji 

dotyczącej naprawy uchwał antysmogowych i programu ochrony powietrza podjętych 

przez Sejmik Województwa Pomorskiego. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy 

Stegna petycja została przekazana do Wójta Gminy Stegna celem zajęcia stanowiska oraz do 

Komisji skarg, wniosków i petycji celem opracowania propozycji sposobu jej rozpatrzenia. 

Radni otrzymali stanowisko Wójta Gminy oraz stanowisko Komisji skarg, wniosków i petycji. 

Zapytał czy są jakieś uwagi do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie przekazania według właściwości petycji dotyczącej naprawy uchwał 

antysmogowych i programu ochrony powietrza podjętych przez Sejmik Województwa 

Pomorskiego, wyczytując Radnych kolejno z listy i prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 4. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/328/2022 

w sprawie przekazania według właściwości petycji dotyczącej naprawy uchwał 

antysmogowych i programu ochrony powietrza podjętych przez Sejmik 

Województwa Pomorskiego 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 4.4.   projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia w 2022 roku długoterminowego 

kredytu 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zaciągnięcia w 2022 roku długoterminowego kredytu, wyczytując Radnych kolejno 

z listy i prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12, przeciw 0, wstrzymało się 1 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 5. 
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Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/329/2022 

w sprawie zaciągnięcia w 2022 roku długoterminowego kredytu 

 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 4.5.   projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2022 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

Radny Maciej Makowski zapytał o uprawnienie określone w §18a, które ma dotyczyć 

zagwarantowania sprawnego operowania wydatkami między działami klasyfikacji budżetowej. 

Rozumie, że odnosi się to również do zwolnień dla uchodźców, które już procedowaliśmy. Czy 

spodziewane są jeszcze jakieś inne koszty, bo jest to dość szeroko opisane. Czy z uwagi na 

nadzwyczajny charakter czynnika wywołującego tą zmianę nie byłoby zasadnym oszacowanie 

tych kosztów. Wiemy ile dzieci chodzi do szkół, jakie koszty są z tym związane i czy nie warto 

by było przy pomocy Rady Gminy wprowadzić odpowiednich korekt do budżetu. Czy 

szacowano w ogóle te koszty.  

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski jak wszyscy widzimy sytuacja jest dynamiczna, osoby 

przyjeżdżają, wyjeżdżają, większość z nich prawdopodobnie u nas zostaną. W naszym systemie 

oświatowym zarejestrowanych jest 62 uczniów. Rejestracja cały czas jest wykonywana.  

Z informacji Wojewody może do nas przyjechać jeszcze około 100 osób do Mikoszewa.  

Nie znamy ostatecznej liczby dzieci. Na chwilę obecną 365 osób przebywa na ośrodku Wiking 

w Jantarze, nie wszyscy jeszcze zarejestrowali się w naszym systemie, oczekujemy, że ta 

sytuacja będzie się rozwijać. Na dziś nie jest w stanie powiedzieć ile dokładnie dzieci będzie 

uczęszczało i ile tych osób zostanie.  

 

Radny Maciej Makowski przy tym upoważnieniu jest zapis „o ile zmiana ta nie pogorszy 

wyniku budżetu gminy”, zapytał czy to jednostkowo pogorszą czy sumarycznie, jaki jest 

parametr, który będzie określał to czy doszło do tego pogorszenia. Jest to za każdym razem 

obciążenie. Jest to takie niejasne określenie, prosi o wyjaśnienie. 

 

Skarbnik Dorota Witkowska zawarte w projekcie uchwały upoważnienie nie jest konieczne, 

ale ułatwiające pracę skarbnikowi w przypadku wystąpienia takich potrzeb, których nie mamy 

przewidzianych w budżecie. Na chwilę obecną zgodnie z wytycznymi, z ustaleniami, które 

padły na spotkaniach postanowiliśmy w chwili obecnej nie naruszać żadnych naszych środków, 

będzie korzystać z rezerwy kryzysowej. Pokrycie kosztów za wyżywienie dzieci, które będą 

uczęszczały do naszych jednostek oświatowych będzie z uruchomionej rezerwy kryzysowej. 

Jeżeli chodzi pogorszenie wyniku dotyczy to zwiększenia deficytu i w tym przypadku i tak jest 

niezbędna zgoda Rady Gminy.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski w mediach podawana jest informacja, że nie 

tylko samorządy mają problem z oszacowaniem tych kosztów, ale państwo również. Związane 

jest to z różnymi problemami. Uważa, że na bieżąco będziemy wszystko korygowali we 

współpracy z Wójtem, aby ułatwić tym ludziom pobyt u nas.  

 

Skarbnik Dorota Witkowska na bieżąco spływają i zmieniają się informacje z Pomorskiego 

Urzędu Wojewódzkiego. Katalog pomocy, która będzie refundowana, co chwilę się zmienia, 

rozszerza się. Sytuacja jest monitorowana i na ile jest to możliwe uruchamiamy nowe zadania, 

nowe pomoce. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jeszcze pytania bądź uwagi. 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2022, wyczytując Radnych kolejno z listy i 

prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 6. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/330/2022 

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2022 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 4.6.   projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/302/2021 Rady 

Gminy Stegna z dnia 17 grudnia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stegna na lata 2022-2034 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/302/2021 Rady Gminy Stegna z dnia 17 grudnia 2021 

roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2022-2034, 

wyczytując Radnych kolejno z listy i prosząc o oddanie głosu. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12, przeciw 0, wstrzymało się 1 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 7. 

 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/331/2022 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/302/2021 Rady Gminy Stegna z dnia 17 

grudnia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna 

na lata 2022-2034 

 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 5.   Zakończenie obrad. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Stegna zamknął 

XXXVI Sesję Rady Gminy. 

 

 

 
Protokół sporządziła: 

Furman Małgorzata   


